
Número 112  ¦  29-11-2017 Pàg. 6012

Pero para mí, para mí, lo más importante del acuerdo de 
hoy es que espero y deseo que este acuerdo sirva, sirva, 
tenga continuidad en la subcomisión especial de estudio 
de los problemas hídricos que tenemos en la Comunidad 
Valenciana, que es verdad que no es una comisión mediá-
tica como otras, en realidad no es nada mediática, no vienen 
muchos medios de comunicación a las sesiones, pero que ha 
hecho, está haciendo un trabajo muy riguroso, muy exhaus-
tivo, muy importante, porque además aborda uno de los 
grandes problemas de las próximas décadas, que es el agua .

Porque el volumen de agua que hay en el mundo es invaria-
ble, hablemos de la época que hablemos, y la población no 
lo es . Y hay estimaciones que dicen que en el año 2050 en la 
tierra seremos, serán, 9 .000 millones de seres humanos, y la 
cantidad de agua seguirá siendo la misma . Y eso será un gran 
problema; en realidad, será el problema .

Por eso la importancia de este acuerdo es que tenga conti-
nuidad en esa subcomisión especial de estudio de los proble-
mas hídricos en nuestra comunidad .

Desde el Partido Popular nos vamos a entregar en cuerpo y 
alma a que ello sea así, y estoy seguro que del resto de parti-
dos también tendremos la misma respuesta .

Bueno, y como son las tres, aunque me queda un minuto y 
medio, vamos a dejarlo aquí .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Jo li done les gràcies també, senyor Ciscar, perquè ja és hora . 
I suspenem el ple fins les cinc de la vesprada. (La vicepresi-
denta primera colpeja amb la maceta)

(Se suspén la reunió a les 14 hores i 58 minuts) 
(Se reprén la reunió a les 17 hores i 1 minut)

El senyor president:

Bona vesprada, senyories .

Anem a reprendre els nostres treballs . (Se sent una veu que diu: 
«Ahí te he dejado la pregunta. Ahí te he dejado la buena ya; es la 
buena de ahora, que hay una que se ha retirado, una pregunta.»)

Preguntes

El senyor president:

Senyories, anem a continuar en la sessió de control al 
Consell, el punt 5 del nostre ordre del dia, en esta vesprada 

plujosa que esperem que assaone els nostres camps i les 
nostres terres .

La pregunta primera la formula el diputat Rafael Briet a la 
consellera d’Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del 
Territori, a qui donem, de nou, la benvinguda .

Senyor Briet, si vosté està preparat, ja pot formular . . .

El senyor Briet Seguí:

Gràcies, president .

Han repetit en nombroses ocasions la importància del dret a 
l’habitatge .

Hem posat de manifest com l’anterior govern de La 
Generalitat va deixar, durant molts anys, esta comunitat 
sense una política d’habitatge, a pesar de la seua importàn-
cia, que garantira un dret bàsic que està estretament lligat al 
desenvolupament dels ciutadans i a la salut de les persones .

Hem pogut comprovar que, durant eixos anys, els valencians 
i valencianes perderen tota la confiança en l’administració 
perquè, en compte de solucionar-los els problemes, l’anterior 
Consell li’ls creava .

Cal recordar que l’última consellera va deixar en l’estacada 
milers de famílies . Cal destacar que va deixar per pagar 340 
milions d’euros, 57 .000 milions de les antigues pessetes, 
deixant factures al calaix i permetent que molts d’ells perde-
ren la seua vivenda .

Ara, afortunadament, ha canviat la confiança dels valencians 
davant d’esta conselleria . Ha canviat la perspectiva en què 
es tracta l’habitatge . Han canviat les polítiques . I ha canviat 
l’atenció i la importància de la mateixa dins de la seua conse-
lleria i dins del govern del botànic .

Aquest govern té una fulla de ruta definida i orientada a 
centralitzar la importància de l’habitatge per a les famílies en 
totes les seues polítiques, lluitant contra un govern central 
i un Partit Popular que volen silenciar el dret subjectiu a un 
habitatge .

La seua conselleria està sent el motor d’aquest canvi, passant 
d’una política d’habitatge interessada i especulativa a una 
política d’habitatge social, digna i compromesa amb tots i 
totes les persones de la nostra comunitat i, en especial, en 
aquelles que més ho necessiten .

Durant aquest any, han presentat, dins de les noves políti-
ques de vivenda, una iniciativa que permet reformar elements 
privatius dels habitatges i, així, millorar la seua adequada 
conservació, la seua sostenibilitat, accessibilitat i habitabilitat .

Aquesta iniciativa, anomenada pla Renhata, que permet 
als particulars, propietaris, usufructuaris o inquilins, inter-
vindré en l’accessibilitat, les cuines o els banys, pretenia, al 
mateix temps, impulsar i fomentar l’activitat empresarial del 
sector de la construcció i, en especial, el sector de la produc-
ció de material de construcció que havia entrat en crisi en els 
darrers anys .
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Per les dades que hem pogut conéixer als mitjans de comu-
nicació, aquest pla ha sigut un èxit, per haver-se esgotat la 
quantitat pressupostada .

I, per eixe motiu, li preguntem a la consellera: ¿quina és la 
seua valoració i quines són les previsions per a les futures 
convocatòries?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Briet .

La seua pregunta serà contestada per la consellera .

Honorable consellera, té vosté la paraula per a respondre al 
senyor Briet .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, senyor president .

Senyoria, com molt bé vosté ha indicat, l’objecte de la conse-
lleria en matèria d’habitatge era actuar, sobretot, en la ciutat 
consolidada i actuar impulsant totes aquelles actuacions 
vinculades a la rehabilitació .

Per això, i davant el número de vivendes que tenien més 
de vint anys en la Comunitat Valenciana i que necessita-
ven d’una reforma per a garantir que eixes persones que 
vivien en eixes vivendes se quedaren allí, vam impulsar el 
pla Renhata, un pla pioner per a la reforma de banys, cuines 
i també per a fer obres en matèria d’accessibilitat . Un pla 
propi, finançat única i exclusivament pel pressupost de la 
Generalitat valenciana, perquè el pla estatal no entrava a 
este tipus . . ., i no contemplava este tipus d’actuacions, que 
eren llargament també reivindicades i demandades .

L’objectiu era millorar la qualitat de les vivendes, millorar la 
qualitat de vida de les persones i, sobretot també, generar 
llocs de treball i estimular l’economia .

En eixe sentit, activar el sector que va patir els efectes de la 
bombolla immobiliària, en les seues conseqüències, i també 
impulsar i estimular el taulell, el sector de la fontaneria, el 
del moble, els electricistes, els fusters, que, en definitiva, són 
tots els subsectors que estan vinculats a aquesta activitat 
econòmica .

Concretament, vam publicar en l’Ordre 4/2017, de 27 de 
febrer, les bases reguladores del pla Renhata; i el 9 de març la 
convocatòria d’ajudes .

La línia pressupostària era de 3 milions d’euros . I, en eixe 
cas, va ser un èxit, degut al número de sol·licituds que se van 
acabar rebent; 1 .800 sol·licituds, de les quals 1 .588 complien 
els requisits per a accedir a les ajudes .

Com la línia tenia una limitació, que va ser convocada per 
concurrència competitiva, de 3 milions d’euros, finalment 
van ser 863 famílies les que han accedit a aquestes ajudes i 

l’impacte i la inversió d’eixos 3 milions d’euros ha tingut un 
impacte de 12 milions d’euros pel número i la quantitat de 
reformes que s’han fet en el marc d’aquesta convocatòria .

Davant l’èxit d’esta primera convocatòria, hem previst, en 
el projecte de pressupostos de l’any 2018, una línia de 5,5 
milions d’euros, en crèdit ampliable . És a dir, que si tornara a 
passar que hi han mes sol·licituds que recursos econòmics, en 
eixe crèdit ampliable podrem ampliar per a donar cobertura a 
totes les sol·licituds .

També anem a fer millores, a introduir millores, per alguns 
defectes i problemàtiques que s’han produït en este primer 
any de convocatòria .

I, en tercer lloc, les persones que se van quedar fora de la 
primera convocatòria, complint requisits, perquè ja no n’hi 
havien més recursos econòmics, també en les bases anem a 
contemplar la possibilitat que, si han fet les obres, se puguen 
presentar a la convocatòria de l’any 2018 .

Per una altra banda, també li vull avançar que no només 
aquesta convocatòria ha sigut un èxit des del punt de vista 
de les sol·licituds que s’han presentat, per la seua resolució 
i adjudicació en l’any 2017, sinó també avançar-li que, justa-
ment esta setmana, s’han produït ja els primers pagaments 
del pla Renhata. I, per tant, açò és una mesura sense prece-
dents, que se pague en l’exercici, sobretot si venim d’una 
pràctica del govern anterior on es va produir un decalatge, 
entre concedir l’ajuda i pagar-la, inclús de cinc anys .

Per tant, jo crec que és bona gestió la que s’està fent en esta 
matèria . Sempre interolocutant en els sectors afectats per tal 
de millorar la convocatòria per a l’any 2018, que estic segura, 
doncs, també serà de nou un èxit, per a mirar la qualitat dels 
habitatges i també per a reactivar l’economia .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera .

Passem a la següent pregunta, també a l’honorable consellera 
d’habitatge i obres públiques, que formula la il·lustre dipu-
tada Sandra Martín .

Té vosté la paraula, senyoria .

La senyora Martín Pérez:

Gracias, presidente .

El derecho a la universalidad en el transporte para las perso-
nas con movilidad reducida o cualquier discapacidad senso-
rial debe tener como objeto no solo acabar con las barre-
ras físicas, sino que es necesario abordar la discapacidad 
de modo integral, tanto desde una perspectiva física como 
desde los sistemas de información, comunicación, que se 
producen una vez que un usuario elige un determinado 
medio de transporte .


